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Abstract

        
On the basis of a representative paper and pencil survey with office based psychiatrists, neurologists, psychiatric out-patient clinics and psychiatric wards/hospitals it is shown that in Germany in 1997 about 136,000 adult patients with diagnosed schizophrenia (F20 according to ICD 10) are attended by specialists. 75.4% of these patients are in attention of office based specialists, and 21.3% are attended by out-patient clinics. According to the details of psychiatric wards and hospitals, 3.3% of the patients are under long term (> 1 year) medical attention at hospitals. The amount of schizophrenia patients being under attention of specialists corresponds to 0.21 % of the German population >18 years. For patients who receive out-patient treatment it is shown that they are under medical attention at hospitals for average 22 days per year, and for 3.4 days they are under medical attention at rehabilitation centers.


      
        
Zusammenfassung

        
Aufgrund einer repräsentativen schriftlichen Umfrage bei niedergelassenen Psychiatern/Nervenärzten/ Neurologen/Institutsambulanzen und stationären psychiatrischen Einrichtungen im Jahre 1997 ergibt sich, daß rund 136.000 erwachsene Patienten mit der Diagnose Schizophrenie (F20 gemäß ICD10) in Deutschland fachärztlich versorgt werden. 75.4% dieser Patienten werden durch niedergelassene Fachärzte und 21.3% durch Institutsambulanzen betreut. Nach Angabe der stationären Einrichtungen befinden sich 3.3% der Schizophreniepatienten längerfristig (Verweildauer>1 Jahr) in stationärer Behandlung. Der Anteil der fachärztlich versorgten Schizophreniepatienten entspricht damit einem Anteil von 0.21 % der Bevölkerung ab 18 Jahren. Für die ambulant betreuten Patienten zeigt sich, daß sie im Durchschnitt an 22 Tagen des Jahres stationär und 3.4 Tage in Rehakliniken versorgt werden.


      


















  >
  
  

    
  

  
    
      
        

      

    

    
      
        
        


      

    

  


  

  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  




  
  
    
      
      
    
    
      
        
        
      

    
  



  







    
    


















  






      

      

  
    Top of Page
  

  
    
      ©  Georg Thieme Verlag KG | 
      
      
        Imprint |
        Privacy policy statement |
      
      Smartphone Version
      

      
        Your Current IP Address: 50.19.159.160
      

    

    

  




      


  
    
  
  
  
    
    
      
        
        
        
        
      
      
      
      
    
  
  




    

    






    

    
      
        
      
    

    
    


    
      
      
      
    

  